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Maastricht, 19 januari 2022  
 
Betreft: Schriftelijke vragen van Partij van de Arbeid Maastricht inzake kansengelijkheid in opvang en 
onderwijs 
 
Geacht college, 

 
Veel Maastrichtse kinderen maken gebruik van voor- of naschoolse opvang. Ouders ontvangen – wanneer zij 
beiden werken of in bepaalde uitzonderingsgevallen – kinderopvangtoeslag via de Rijksoverheid. Voor een 
bepaalde doelgroep stelt de gemeente in specifieke gevallen een Sociaal Medische Indicatie inclusief 
bijbehorende financiering beschikbaar. Zo wordt voor- of naschoolse opvang, maar ook reguliere 
kinderdagopvang of de peuteropvang voor méér kinderen toegankelijk. Bovendien maakt gemeente 
Maastricht met de kindgebonden subsidie en de VVE-subsidie de peuteropvang voor vele peuters van wie níet 
beide ouders werken wel mogelijk vanaf 2,5 jaar. 
 
Wanneer een kind niet naar de reguliere opvang of regulier onderwijs gaat worden ouders echter afhankelijk 
van zorgaanbieders. Als fractie krijgen we hierover signalen die volgens ons rechtstreeks in strijd zijn met de 
kansengelijkheid die wij in deze gemeente willen en moeten nastreven. Kinderen die gebruik maken van het 
MKD krijgen door gebrek aan mogelijkheden minder kansen, en dit raakt niet alleen de ontwikkeling van deze 
kinderen, maar ook hun ouders en de rest van het gezin. Wij stellen u daarom de volgende vragen:  

 
1. Bent u ermee bekend dat aanbieders Xonar en Adelante de wekelijkse uren naschoolse opvang 

hebben teruggeschroefd van 26 uur naar 20 tot 23 uur per week? Zo ja, bent u er ook mee bekend 
dat ouders slechts een paar weken voor het ingaan van de wijziging op de hoogte zijn gebracht 
van deze wijziging? Wat is uw reactie als college op deze situatie?  

2. Klopt het dat deze verandering plaatsvindt omdat zorgaanbieders deze dienst (naschoolse 
opvang) niet langer volledig (lees: maandag t/m vrijdag) kunnen betalen? Kunt u uitleggen waar 
deze bezuiniging vandaan komt?  

3. Wat zijn in algemene zin de mogelijkheden voor kinderen binnen de specialistische opvang om de 
hele week opgevangen te worden (dus in lijn met openingstijden reguliere kinderdagopvang en 
school/BSO)? 

4. Welk onderscheid wordt er in deze setting precies gemaakt tussen ‘schooltijd’ en ‘na-schooltijd’? 
Wordt er ook bezuinigd op de reguliere tijden? Is er voor deze groep leerlingen wel dagelijks 
onderwijs/opvang?  

5. Welk alternatief wordt aan ouders geboden van wie het kind op een Medisch Kinderdagverblijf 
(MKD) of Kinder Behandelcentrum (KBC) geplaatst is maar voor wie nu na ‘reguliere schooltijd’ 
geen opvangmogelijkheid is ten gevolge van bovenstaande wijziging/bezuiniging? Wat zijn de 
mogelijkheden voor deze kinderen wanneer hun onderwijs of opvang op het MKD of KBC maar tot 
bijvoorbeeld 12.00 of 15.00 duurt?  



                  
6. Wat is uw reactie op de vragen van ouders die beide werken – en dus een groot opvangprobleem 

ervaren? Wat kunt u hen adviseren of bieden? 
7. Welke voorwaarden stelt u aan zorgaanbieders voor het bieden van naschoolse opvang buiten het 

regulier onderwijs? Klopt het dat zorgaanbieders zoals Xonar en Adelante zelf kunnen bepalen 
hoeveel uren zij van deze ‘dienst’ aanbieden en dus óók plots kunnen stoppen met dit aanbod?  

8. Bent u het met ons eens dat er gezien bovenstaande situatie dus geen kansengelijkheid binnen 
onderwijs en opvang geldt? Waarom wel of niet?  

9. Wat is uw visie op werkend ouderschap? Wat vindt u van de rol van de gemeente hierin?  
10. Ouders zullen mogelijk minder moeten gaan werken om hun kind thuis op te vangen wanneer de 

(specialistische) opvang deze dienst (plotseling) stopt of vermindert. Wat ons betreft is dit geen 
goede ontwikkeling. Deelt u onze mening dat dit soort bezuinigingen op de lange termijn 
helemaal niet leiden tot kostenbesparingen, maar mogelijk zelfs leiden tot hógere kosten? Wat 
vindt u nu precies van dit soort bezuinigingen? Wat is de (economische) meerwaarde ervan? 

11. Wat gaat u als college doen – of wat doet u al – om deze vorm van kansenongelijkheid aan te 
pakken? Gaat u met de zorgaanbieders in gesprek?  

12. Hoe kunt u middels de eisen die u kunt stellen aan zorgaanbieders dit soort situaties voorkomen? 
Bent u voornemens dit te gaan doen, met zicht op de inkoop Jeugdhulp 2023?  

 
Met vriendelijke groet,  
 
Maren Slangen 
Partij van de Arbeid Maastricht 


